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Baković: Ako je istina, to je skandalozno
Baković: Ako je istina, to je skandalozno
PODGORICA - Uprava Zavoda za izvršenje krivičnih sankcija tvrdi da nije bilo prebijanja
zatvorenika - kazao je ombudsman Šućko Baković, navodeći da će on sjutra ipak
razgovarati sa osuđenicima koji su iz Spuža prebačeni u Bijelo Polje.
Građansku alijansu su porodice zatvorenika ZIKS-a obavijestile da su tri zatvorenika
pretučena. Zatvorenici, kako su prenijeli neki mediji, tvrde da uprava pokušava i upotrebom
sile da uguši njihov štrajk.
Premještanje
Baković je agenciji Mina rekao daje kontaktirao sa upravom Zavoda, koja tvrdi da niko nije
fizički napadan, niti tuosn. Međutim, na nama je da to provjerimo i mi ćemo to uraditi.
Planiram sjutra, ukoliko vremenski uslovi dozvole, da obiđem ljude koji su prebačeni u zatvor
u Bijelom Polju, a onda ćemo obići i ZIKS u Spužu, razgovarati sa ljudima, prvo da
provjerimo je li bilo primjene sile, prebijanja - kazao je Baković. On je saopštio daje u ZIKS-u
u srijedu boravio više od dva sata, do 13 sati, a premještanje u bjelopoljski zatvor počelo je,
prema medijskim navodima, nakon 15 sati.
 Među osobama koje su premještene je i jedna s kojom sam
prethodnog dana razgovarao, što me posebno uznemerilo, jer ispada da neko ko traži
zaštitu ođ ombudsmana, intervenciju da zaštiti njegova prava kao osuđene osobe, nakon
razgovora sa ombudsmanom bude prebačen u zatvor u Bijelom Polju - naveo je Baković.
Prema njegovim riječima, to se može shvatiti i kao kazna zbog razgovora koji je ta osoba
imala sa zaštitnikom.
Tu ćemo zaista istrajati, ako je to motiv, ako su to radili, onda to ne da nije dopustivo, nego
je skandalozno i nije smjelo nikako da se dogodi. Ako vi tražite zaštitu, obraćate se
legitimnim organima ove države i u razgovorima sa njima iznosite probleme, stavove da su
vaša ljudska prava kršena, tražite intervenciju tih organa, da bi poslije toga imali odgovor
uprave i premještaju vas - rekao je Baković.
To, smatra on, može biti vrlo loša poruka tim ljudima da ne treba da se žale i traže zaštitu
svojih prava. Zato je Kancelarija ombudsmana zatražila od uprave ZIKS-a objašnjenje.
Zahtjevi
Zatvorenici koji se nalaze na izdržavanju kazne zatvora u Spužu i Bijelom Polju stupili su u
ponedjeljak u štrajk glađu, nezadovoljni primjenom zakonskih odredbi o uslovnom otpustu. Iz
ZIKS-aje u srijedu saopšteno damanje od trećine zatvorenika ne uzima zatvorsku hranu, već
svoju, pa se u tom slučaju ne radi o štrajku. U međuvremenu, osuđenicu u zatvoru u Bijelom
Polju su prekinuli štrajk. Iz Uprave policije u srijedu su demantovali informaciju, koju je
objavio portal Vijesti, kako su tog dana oko 15 sati u ZIKS upali specijalci i pretukli desetak
zatvorenika.
R.D.
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Oko 300 osuđenika u KP domu Spuž najavilo radikalizaciju štrajka, direktor Milan Radović razgovarao sa rodbinom preseljenih zatvorenika 

Neće uzimati hranu ni iz zatvora, ni iz kuće 
PODGORICA - Oko 3 0 0 osu
đenika u KP d o m u Spuž juče 
j e upravi ZIKS-a najavilo ra
dikalizaciju štrajka i saopšti-
lo da više n e ć e uzimati ni hra
nu koju im d o n o s e porodice, 
a neće jes te ni onu iz zatvor
ske kantine. Oni su nezado
voljni od lukom Ministarstva 
pravde da im odbije dva za
htjeva vezana za uslovni ot
pust, potvrdio j e s inoć Pobje
di izvor iz ZIKS-a. 

Bez sile 
Direktor te us tanove Milan Ra
dović s inoć za Pobjedu nije že

lio da komentar i še informaciju, 
ali j e p o t v r d i o d a j e o k o 3 0 0 
osuđenika i dalje u štrajku. 
Radović j e juče pr imio porodi
ce nezadovol jn ih zatvorenika, 
razgovarao sa nj imai omogućio 
im susre t sa osuđenicima. On je 
n a š e m listu kazao d a j e uprava 
zatvora prije dva dana premje
st i la š e s t z a tvo ren ika u bje lo-
poljski zatvor, a njihovim poro
d i c a m a j u č e su d a t a s l u ž b e n a 
vozila ZIKS-a da ih obiđu. 
- Tokom prevoza i smještaja ni
je bilo pr imjene sile. Osuđenike 
niko nije tukao ni u Spužu, kako 
su to prenijeli neki mediji. U to 

su se uvjerile i njihove porod i 
ce. Omoguć i l i s m o im s u s r e t i 
razgovor, a p r i tvoren ic i su fa
mil i jama preni je l i d a nije bilo 
nikakve prisile - rekao je Rado
vić za Pobjedu. 
P r e m a njegovim riječima, šest 
za tvo ren ika j e p r e m j e š t e n o u 
Bijelo Polje i sk l juč ivo iz b e -
zbjednosnih razloga. 
Šest spušk ih p r i tvo ren ika koji 
su p r iv remeno prebačeni u bje-
lopoljski zatvor, kako je Pobjedi 
rekao direktor ZIKS-a, pr ihva
tili su k u ć n i red te u s t a n o v e i 
redovno uzimaju hranu . Oni će, 
najvjerovatnije iduće sedmice, 

biti vraćeni u Spuž. 
Radov ić je , kako j e k a z a o na 
šem listu, zahvalan toj šestorici 
o s u đ e n i k a š to su pr ihvat i l i da 
b u d u izmješ ten i i š to poš tu ju 
kućni red bjelopoljskog zatvo
ra, č ime su, ističe on, doprini je
li stabilnoj bezbjednosnoj situ
aciji u toj ustanovi. 
Radović nije želio da komenta 
riše ni tvrdnje našegnezvan ič -
nog izvora iz ZIKS-a da osuđe-
n i c i ko j i n a s t a v l j a j u š t r a j k 
odbijaju nastavak pregovora sa 
Minis tars tvom pravde. 
Naš izvor tvrdi da su zatvoreni
ci kategorični da neće odusta t i 

Zaštitnik ljudskih prava najavio istragu o premještanju zatvorenika 

Baković: Ako je istina, 
to je skandalozno 
Među osobama koje su premještene je i jedna sa kojom sam prethodnog dana 
razgovarao, što m e posebno uznemirilo, jer ispada da je neko nakon razgovora 
sa o m b u d s m a n o m prebačen u zatvor u Bijelom Polju - kazao je Baković 

UPBA VA JEDNO, ZATVORENICI DRUGO: Menza u ZIKS-u (arhivski snimak) 

PODGORICA - Uprava Zavo
da za izvršenje krivičnih 
sankcija tvrdi da nije bilo pre
bijanja zatvorenika - kazao je 
ombudsman Sućko Baković, 
navodeći da će on sjutra ipak 
razgovarati sa osuđenicima 
koji su iz Spuža prebačeni u 
Bijelo Polje. 

Građansku alijansu su porodice 
zatvorenika ZIKS-a obavijestile 
da su tri zatvorenika pretučena. 
Za tvoren ic i , kako su preni je l i 
neki mediji, tvrde da uprava po
kušava i upot rebom sile da ugu
ši njihov štrajk. 

Premještanje 
Baković je agenciji Mina rekao 
d a j e k o n t a k t i r a o sa u p r a v o m 
Zavoda, koja tvrdi da niko nije 
f iz ički n a p a d a n , n i t i t u o s n . 
- Međutim, na nama je da to p ro 
v j e r imo i mi ć e m o to u r a d i t i . 
P l a n i r a m s jut ra , uko l iko v r e 
menski uslovi dozvole, da obi-

Šućko Baković 

đ e m ljude koji su p r ebačen i u 
za tvor u Bijelom Polju, a onda 
ćemo obići i ZIKS u Spužu, raz
govarati sa ljudima, prvo dap ro -
vjer imo je li bilo pr imjene sile, 
prebijanja - kazao je Baković. 
On je saopštio da je u ZIKS-u u 
srijedu boravio više od dva sata, 
do 13 sati, a premještanje u bje-
lopoljski zatvor počelo je, p re 
ma medijskim navodima, nakon 
15 sati. 
- M e đ u o s o b a m a koje su p r e 
mještene je i j edna s kojom sam 

p r e t h o d n o g d a n a razgovarao , 
što m e posebno uznemeri lo , jer 
ispada da neko ko traži zašt i tu 
ođ o m b u d s m a n a , in tervenci ju 
da zaš t i t i n j egova p r a v a k a o 
osuđene osobe, nakon razgovo
ra sa o m b u d s m a n o m bude pre
bačen u zatvor u Bijelom Polju 
- naveo je Baković. 
P rema njegovim riječima, to se 
m o ž e shvatiti i kao kazna zbog 
razgovora koji je ta osoba imala 
sa zašti tnikom. 
- Tu ćemo zaista istrajati, ako je 
to motiv, ako su to radili, onda to 
n e da ni je d o p u s t i v o , n e g o j e 
skandalozno i nije smjelo nika
ko da se dogodi . Ako vi t r až i t e 
zaštitu, obraćate se legi t imnim 
organima ove države i u razgo
vo r ima sa nj ima iznos i te p r o 
bleme, stavove da su vaša ljud
s k a p r a v a k r š e n a , t r a ž i t e 
in te rvenc i ju t ih o rgana , da bi 
poslij e toga imali odgovor upra
ve i p remješ ta ju vas - r ekao je 
Baković. 

To, smatra on, može biti vrlo lo
ša poruka tim ljudima da ne t re
ba da se žale i t raže zaštitu svo
j ih prava . Z a t o je Kance la r i j a 
ombudsmana zatražila od upra
ve ZIKS-a objašnjenje. 

Zahtjevi 
Zatvorenici koji se nalaze na iz
državanju kazne zatvora u Spu
žu i Bijelom Polju s tupi l i su u 
ponedjeljak u štrajk glađu, neza
dovoljni pr imjenom zakonskih 
odredbi o uslovnom otpustu. 
Iz ZIKS-aje u srijedu saopšteno 
damanje od trećine zatvorenika 
ne uz ima zatvorsku hranu , već 
svoju, pa se u tom slučaju ne radi 
o štrajku. U međuvremenu, osu
đenicu u zatvoru u Bijelom Po
lju su prekinuli štrajk. 
Iz Uprave policije u sri jedu su 
demantoval i informaciju, koju 
je objavio portal Vijesti, kako su 
tog dana oko 15 sati u ZIKS upa
li specijalci i p re tuk l i dese t ak 
zatvorenika. RD. 

od štrajka dok im ne budu ispu
njena sva četiri zahtjeva. 

Tumačenje 
Pomoćnica minis t ra pravde za 
i z v r š e n j e k r i v i č n i h s ankc i j a 
Slavica R a b r e n o v i ć pr i je dva 
dana izjavila je za Pobjedu da su 
mnogi institut uslovne slobode 
p o g r e š n o p r o t u m a č i l i . Ona je 
istakla da uslovni o tpus t propi
suje kako osuđeno lice ima pra
vo da p o d n e s e molbu komisiji 
koju formira min i s t a r pravde , 
ali tek kada izdrži dvije t rećine 
kazne ili izuzetno polovinu. 
- Očigledno su mnogi pogrešno 

shvatili da čim izdrže dvije 
č ine k a z n e iz laze na s lobodu, 
po a u t o m a t i z m u . Zakon to ne 
poznaje . Imaju pravo da pod
nesu molbu, a komisijaće odlu
čivati da li će biti pušteni ili ne. 
M o r a ć e da i s p u n e uslove. J e 
dan od osnovnih je da se dobro 
vladaju, da nijesu discipl inski 
kažnjavani i da su radno anga-
žovani - pojašnjava R a b r e n o 
vić. 
Svi o suđen i c i , kako je kazala , 
imaju pravo da t raže uslovni ot
pust, bez obzira na vrstu k r i v i ć -
nog djela zbog kojeg su osuđe
ni. K . K r s m a n o v i c 

Više besplatnih 
medicinskih usluga za 
osobe sa invaliditetom 
P O D G O R I C A - O d b o r z a 
zdravstvo, rad i socijalno stara
nje p r i h v a t i o j e a m a n d m a n e 
poslanika DPS-a i SDP-a, B ran
ke Tanasi jević i H ida j e t e Baj-
ramspahić , n a pri jedlog zakona 
o z d r a v s t v e n o m o s i g u r a n j u . 
One su predloži le da se prošir i 
ob im b e s p l a t n i h m e d i c i n s k i h 
usluga licima sa invaliditetom, 
sa t j e l e sn im o š t e ć e n j i m a o d ' 
najmanje 70 odsto. 
- A m a n d m a n i imaju za cilj ot
klanjanje diskriminacije lica sa 

invaliditetom, naročito imajući 
u v idu izvješ ta je EU, gdje se 
konstatuje da su oni najugrože
nija kategorija stanovištva - na
vela je Bajramspahić. 
Poslanica SDP-a predložila je 
da se proširi obim zdravstvenih 
usluga na lica sa tjelesnim ošte
ćenjem od najmenje 50 odsto. 
kako su sugerisal i i u Udruže 
nju paraplegičara. 
P o m o ć n i k m i n i s t r a zdravlja 
Gorica Savović kazala je da se to 
ne može prihvatiti . ТЛ. 

Građević posjetio DANU 
PODGORICA - P r e d š e d n i k 
Dukljanske akademije nauka i 
umjetnost i , akademik Božidar 
Nikolić, pr imio je juče u proto
kolarnu pošetu Igora Građevića, 
i zvanrednog i o p u n o m o ć e n o g 
ambasadora Crne Gore u Hrvat
skoj - saopšteno je iz DANU. 
U razgovorima je, kako se navo
di, bilo riječi i o saradnji DANU 
sa s rodnim insti tucijama u Hr 
vatskoj i okruženju. Produblji
vanje sa radnje rezu l t i r a lo je i 

uspješno završenim projektima 
kao što su „Dani Ivana Mažura-
nića u Crnoj Gori". 
- Akademik Nikolić upoznao je 
ambasadora Građevića sa p ro 
jektom „II legato PontificioGio-
vanni de Casamaris nelle terre 
di 111 irisa e Pannonia", u kojem 
će u z e t i u č e š ć a i c r n o g o r s k i 
istoričari, na poziv ambasadora 
Hrvatske u Rimu Tomisla 1 

doševića - navodi se u saopšte
nju. 

V a l o r i z a c i j a z n a n j a s t e č e n i h n e f o r m a l n i m p u t e m 

Prvo obuka ispitivača 
PODGORICA - I sp i tn i c e n t a r 
C r n e Gore p o č e t k o m n a r e d n e 
nedjelje objaviće konkurs za os
posobljavanje licenciranih ispi
tivača čiji će zada tak biti izda
vanje sertifikata osobama koje 
su znan je s tekle ne fo rma ln im 
pu tem.Prema riječima direkto
ra I sp i tnog cen t ra Zeljka Jaći-
moviča, t ime se prvi pu t u Crnoj 
Gori st iču uslovi da osobe koje 
imaju usvojena znanja, vještine 
i kompe tenc i j e dobi ju važeću 
ispravu za to. 
- Na taj način oni mogu konku-
risati na tržištu rada ravnoprav
no sa onima koji imaju diplomu 
neke o b r a z o v n e u s t anove . Na 
poslodavcu je da proci jeni ko
jeg će kandida ta primit i na po
sao - rekao je Jaćimović. 
Direktor Ispi tnog centra nagla
šava da konkurs obuhvata ospo-
sobljavanje ispitivača za 11 zani-
m a n j a , kao š to su b a g e r i s t a , 
sobarica, kuvar, konobar, vođa 
s p l a v a , r e c e p c i o n e r , f r izer , 

agencijski službenik. 
- I s p i t i v a č i m o r a j u i s p u n i t i 
o d r e đ e n e uslove, odnosno po
sjedovati d ip lomu za određeni 
profil zan imanja , r a d n o isku
stvo, proći 28 časova obuke i na 
kraju položiti ispit. Nakon toga. 
Ministarstvo prosvjete i sporta 
u z a k o n s k o m r o k u dodjeljuje 
licencu - rekao je on. 
Jaćimović je i s t akaokako oče
kuje da se obuka ispitivača zavr
ši do kraja mar ta ,^ t im da u pr
v o j p o l o v i n i a p r i l a p o č n e 
prijavljivanje kandidata. 
- Posao Ispi tnog centra je da ga-
rantuje da osoba koja je dobila 
sertifikat posjeduje ista znanja, 
vještine i kompetencije kao i ne
ko k o j e išao u školu - rekao je 
Jaćimović. 
O h objašnjava da su se stekli 
uslovi da se krene u konkretnije 
sprovođenje zakona o iracional
nim i s t ručnim kvalifikacijama i 
Zakona o crnogorskom kvalifi-
kacionom okviru. HJVL 



Z a s i j e c a o K o o r d i n a c i o n i t i m z a 
v a n r e d n e s i tuac i j e 

Ovoga puta 
spremni za 
nevrijeme ш 

LUKA BAR 

P o s l o v n o s t k a o i m p e r a t i v ! 

Promotivna 
akcija štednje! 
KS i do ГЂ 

6,7% PRVA BANKA CG 
OSNOVANA 1?0! 

Kombinat test 
za koaliciju 
PODGORICA - Vlada j e juče 
odlučila da preuzme 22 mil io-
na eura kreditaKombinata 
aluminijuma za koji je dala ga
ranciju Dojče banci, jer pod-
gorička kompanija nije u sta
nju da ga vrati. O ovom 
prijedlogu raspravljaće i par
lament na inicijativu Vlade. 
Vlada će preuzet i kredit vraćati 
po dinamici koja je bila u tvrđe
n a za KAP, što znači da će ove 
godine platiti osam miliona eu
ra, o d n o s n o šest mi l iona e u r a 
glavnice i dva mi l iona kamate , 
2013. pored još šest miliona eura 
glavnice i 1,3 mil iona kamate . I 
2014. pored glavnice i 740.000 
eura kamate . Glavnica će 2015. 
godine iznositi tri miliona, dok 
će kamata biti oko 140.000 eura. 
Preds jednik Vlade Igor Lukšić 
je kazao daje indijska kompani
ja milijardera Dindala potvrdila 
da nema interesa da uđe u KAP. 
- To je dodatno zakomplikovalo 
inače tešku situaciju u KAP-u -
ocijenio je premijer. 

OPŠIRNIJE NA 3. STRANI 

Dječak 
preživio 
strujni 
udar 
U m a l o k o b n a ig ra n a p e r o 
n u u N e d a k u s i m a str 17 

Pacijent napao 
medicinsku sestru 
M e d i c i n s k u s e s t r u u D o m u z d r a v l j a n a K o n i k u n a p a o j e j u č e 
posl i je p o d n e , o k o 15.30 sa t i , n a r a d n o m m j e s t u j e d a n p a c i -
j e n t i n a n i o joj l a k š e t j e l e s n e p o v r e d e Str 17 

završno pakovanje u trgovini 
završno pakovanje u industriji 

plastična ambalaža 
kartonska ambalaža 
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Baković: Ako 
je istina to je 
skandalozno 
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Hronika 

Bračni p a r 
se ugušio 
udimuod 

ALEKSANDAR 
RADOVIĆ 

Gaziće 
„pami 
valjak" Arena 


